
Protokół Nr XXIII 

sesji Rady Miejskiej w Szydłowie, która odbyła się w dniu 29 lipca 2020 r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Szydłów. 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10 0 0 , a zakończyły o godz. 10 4 2 

W obradach sesji udział wzięło 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Lista 
obecności radnych jest załącznikiem do protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RM. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów z prac w okresie między 

sesjami RM. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 -2029 
-projekt Nr XXII I / 136/ 2020, 

-zmian w budżecie gminy na 2020 r.- projekt Nr XXI I I /137/ 2020, 
- zmiany Uchwały Nr XXI I /132 / 2020 Rady Miejskiej w Szydłowie z dnia 

30 czerwca 2020 r. w sprawie realizacji przez Gminę Szydłów Programu 
"Opieka wytchnieniowa"- edycja 2020 - projekt Nr XXI I I /138/ 2020, 

- rozpatrzenia skargi Pani Barbary Marczewskiej zam. w Szydłowie na 
Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów - projekt Nr XXII I / 139/ 2020, 

- przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie miejscowości Jabłonica na terenie 
gminy Szydłów - projekt Nr XXI I I /140/ 2020, 

- zmiany Uchwały Nr XLVII I / 301 / 2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 
30 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielania i rozliczania dotacji udzielanych 
publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Szydłów oraz trybu kontroli 
prawidłowości pobrania i wykorzystywania tych dotacji oraz terminu i sposobu 
ich wykorzystania - projekt Nr XXIII/141/2020. 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1. 

Obrady XXIII sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom pani Katarzyna Skuza -
Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała Burmistrza Miasta i Gminy - Pana 
Andrzeja Tuza, Panią Skarbnik, radnych, państwa kierowników referatów UMiG 
Szydłów oraz wszystkich obecnych na sesji. Wszyscy radni w liczbie 15 zgłosili swoją 
obecność na obradach, przewodnicząca stwierdziła quorum i rozpoczęła obrady RM 
w Szydłowie. 



Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad 
XXIII sesji RM i zwróciła się o zgłaszanie wniosków lub uwag co do zmiany lub 
uzupełnienia porządku obrad. Takie uwagi oraz wnioski nie zostały zgłoszone. 
W związku z czym poddała pod głosowanie jawne proponowany porządek obrad 
i porządek ten został przyjęty jednogłośnie - 1 5 głosów „za". 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że do chwili rozpoczęcia sesji 
nie wpłynęły wnioski lub zastrzeżenia, co do treści protokołu z poprzedniej, tj. sesji 
Nr XXII z dnia 30 czerwca 2020 r. i zwróciła się do radnych o zgłaszanie ustnych 
uwag do protokołu. Radni nie zgłosili takich wniosków i zastrzeżeń. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym, protokół z XXII sesji RM został przyjęty 
jednogłośnie - 1 5 głosów „za". 

Ad. 4. 

W trakcie obrad XXIII sesji radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radna Katarzyna Skuza - zgłosiła potrzebę wykoszenia łącznika Solec od 

krzyżówki w kierunku Korytek oraz Solec Nowy w kierunku Grzymały z powodu 
dużych zarośli, również zgłosiła prośbę o przypomnienie Panu Wójtowi Gminy 
Gnojno aby uporządkowany został odcinek drogi od Grabek Małych w kierunku 
Solca; 

- radny Zbigniew Głogowski - skierował pytanie do Pana Burmistrza, 
czy wiadomo jest mu coś w sprawie remontu drogi na ul. Soleckiej i jakie jest 
stanowisko Wojewody w tej sprawie?; 

- radny Damian Karwata - zasygnalizował, że w miejscowości Rudki Małe ostatnie 
dwie lampy koło lasu nie świecą. 

Ad. 5. 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz Miasta i Gminy Szydłów złożył 
sprawozdanie z prac jakie miały miejsce w okresie między sesjami RM. 
Na wstępie przywitał wysoką radę, Skarbnika oraz pracowników UMiG, a następnie 
przedstawił kolejno zakres prac pomiędzy sesjami: 
- 1 4 lipca br. Burmistrz podpisał umowę z Wojewodą Świętokrzyskim na realizację 

Programu „Opieka Wytchnieniowa - edycja 2020" w ramach której, Gmina otrzyma 
od Wojewody 34.560,00 zł, co stanowi 80% kwoty przeznaczonej na opiekę 
wytchnieniowa w tym roku, 

- 1 5 lipca br. Burmistrz wraz ze Starostą Staszowskim Józefem Żołdakiem oraz 
radnymi uczestniczyli w otwarciu nowego mostu w Solcu Starym na rzece Radnia. 
Była to wspólna inwestycja Powiatu Staszowskiego i Gminy Szydłów i jej koszt 
wyniósł 1 min 147 tys. zł, z czego 555.000,00 zł pozyskano z Funduszu Dróg 
Samorządowych, a pozostałe środki po połowie pokryło Starostwo Powiatowe 
w Staszowie i Gmina Szydłów, 

- Burmistrz spotkał się również z premierem Mateuszem Morawieckim 
w Krzemionkach koło Ostrowca. W czasie tego spotkania Premier R P wręczył 
Gminie Szydłów promesę z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na kwotę 
619.716,00 zł, środki te mogą być przeznaczone jako wkład własny na inwestycje, 
które w najbliższym czasie zaplanowała Gmina, 



- spotkał się również z Wojewodą Świętokrzyskim Zbigniewem Koniuszem 
w sprawie omówienia aktualnej sytuacji w związku z pandemią COVID, była 
również mowa o tzw. „drogach powodziówkach", czy znajdą się środki na 
realizację planowanych inwestycji w związku z zaistniałą, wyżej wymienioną 
sytuacją. Na pewno część środków zostanie przekazana samorządom na 
realizacje inwestycji, ale w obecnej chwili nikt nie jest w stanie podać w jakiej 
wysokości będą to dotacje, 

- Burmistrz podziękował również saperom z Niska, Policji, Państwowej Straży 
Pożarnej oraz strażakom ochotnikom za sprawne i bezpieczne przeprowadzenie 
akcji usunięcia niewybuchu, bomby lotniczej, który został znaleziony w Szydłowie 
podczas prac archeologicznych, w szczególności podziękował mieszkańcom 
Szydłowa za zdyscyplinowanie, zrozumienie zaistniałej sytuacji i zastosowanie się 
do wytycznych o ewakuacji, co przyczyniło się do sprawnego przeprowadzenia całej 
akcji usunięcia niewybuchu, 

- w tym samym dniu, tj. 23 lipca br. Szydłów gościł ekipę telewizyjną popularnego 
programu telewizyjnego „Pytania na śniadanie". Program nagrywano w ramach 
kampanii Polskiej Organizacji Turystycznej „Odpoczywaj w Polsce". Przedstawiono 
w nim Szydłów, który słynie z dziedzictwa kulturowego, zabytków oraz bogactwa 
sadowniczego, którym jest śliwka szydłowska. 

Ad. 6. 

W kolejnym punkcie porządku obrad XXIII sesji, Rada Miejska przystąpiła do 
rozpatrywania i uchwalania uchwał. Pierwszy projekt uchwały omówiła 
i przedstawiła wszystkim zebranym na sesji Skarbnik Gminy. Dotyczył on zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 - 2029. 
Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany jakie zostały ujęte w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 - 2029. Dochody gminy 
zwiększono o kwotę 1.125.483,60 zł z tytułu: 
- zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej w oparciu o pismo Ministra 

Edukacji Narodowej o kwotę 67.852,00 zł, 
- zwiększenia dotacji celowej na pomoc społeczną w kwocie 5.726,00 zł, 
- realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa" ze środków Funduszu 

Solidarnościowego, umowa nr 8/OW/2020 o kwotę 34.905,60 zł, 
- dofinasowania prac remontowych Bramy Krakowskiej na kwotę 17.000,00 zł, 
- refundacji wydatków O Z E z 2019 roku na kwotę 1.000.000,00 zł, 
Zmiany po stronie wydatków w 2020 roku są wynikiem zwiększenia dochodów 
budżetowych i po zmianach wynoszą 27.818.926,49 zł. 
Wydatki majątkowe w 2020 roku zostały zwiększone o kwotę 1.000.000,00 zł 
z przeznaczeniem na przebudowę dachu Szkoły Podstawowej w Szydłowie. 
Wg załącznika Nr 2, tj. „Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2020-2029" zwiększono wydatki na rozbudowę Centrum Aktywności Lokalnej 
w Potoku o kwotę 20 000,00 zł. 
W wyniku wprowadzonych zmian kwota deficytu budżetowego wynosi 
2.240.946,10 zł. Na pokrycie deficytu zaplanowano kredyt w wysokości 
1.700.000,00 zł, wolne środki, jako nadwyżkę środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu gminy wynikającą z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych w kwocie -
500.000,00 zł, niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 



związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi 
w odrębnych ustawach - 40.946,10 zł. 
Po przedstawieniu proponowanych zmian uchwała została poddana pod głosowanie 
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym, uchwała w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 - 2029 w została uchwalona 
jednogłośnie - 1 5 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXIII/136/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnie Pani Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany w budżecie gminy na 2020 rok: 
- dział 758 z tytułu części oświatowej subwencji ogólnej zwiększono o kwotę 

67.852,00 zł 
- dział 852 z tytułu dotacji celowej na Pomoc Społeczną zwiększono o kwotę 

5.726,00 zł, 
- dział 852 z tytułu realizacji Programu „Opieka Wytchnieniowa" zwiększono o kwotę 

34 905,60 zł, 
- dział 900 - dofinasowanie prac remontowych Bramy Krakowskiej zwiększono 

0 kwotę 17 000,00 zł, 
- dział 921 z tytułu refundacji wydatków O Z E z 2019 roku o kwotę 

1 000 000,00 zł, 
Dochody budżetowe po zmianach wynoszą 25.577.980,39 zł. 
Po stronie wydatków zmiany są wynikiem zwiększenia dochodów budżetowych i po 
zmianach wynoszą 27.818.926,49 zł. Zmiany dotyczą następujących działów: 
- dział 010 - zwiększono wydatki na zakup materiałów do remontu świetlic 

i wykonanie ogrodzenia placu zabaw w Grabkach Dużych o kwotę 22.420,60 zł, 
- dział 600 - wewnętrzna zmiana dotycząca remontu dróg ze środków z funduszu 

sołeckiego na kwotę 20.000,00 zł, 
- dział 700 - zwiększenie wydatków na rozbudowę Centrum Aktywności Lokalnej 

w Potoku o kwotę 20.000,00 zł, 
- dział 754 - wsparcie finansowe dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Staszowie na zakup lekkiego, specjalnego samochodu 
kwatermistrzowskiego na kwotę 5.000,00 zł, 

- dział 801 - zwiększenie wydatków na zakup środków dydaktycznych i książek do 
Szkoły Podstawowej w Solcu o kwotę 67.852,00 zł oraz zabezpieczenie środków 
na przebudowę dachu sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej w Szydłowie 
w kwocie 1.000.000,00 zł, * 

- dział 852 - wprowadzone zostały środki na wydatki z tytułu zorganizowania 
Programu „Opieka wytchnieniowa" w kwocie 34.905,60 zł oraz zwiększone zostały 
środki na wydatki z tytułu zasiłków i świadczeń społecznych o kwotę 5.726,00 zł, 

- dział 900 - zmniejszono wydatki na zakup energii elektrycznej o kwotę 15.000,00 zł, 
- dział 921 - zwiększono wydatki na remont Bramy Krakowskiej o kwotę 17.000,00 zł 

i w rezultacie zabezpieczone środki wynoszą 30.000,00 zł. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 5 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXIII/137/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 



Kolejnym punktem obrad Rady Miejskiej w Szydłowie była uchwała dotycząca 
realizacji przez Gminę Programu „Opieka wytchnieniowa" edycja 2020. Pani 
Przewodnicząca RM udzieliła w tej sprawie głosu kierownikowi M-G Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Szydłowie. Pani Kierownik omówiła z czego wynikają zmiany 
w części uchwały, a mianowicie z potrzeby ujednolicenia kosztu realizacji usługi 
opieki wytchnieniowej w ramach pobytu dziennego oraz kwalifikacji przez Gminę do 
przyznania usługi na podstawie karty zgłoszenia do Programu bez potrzeby 
wydawania decyzji administracyjnej w tejże sprawie. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 5 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXIII/138/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

W tym punkcie porządku obrad XXIII sesji RM, Kierownik M-G Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Szydłowie, na prośbę Przewodniczącej RM omówiła nową 
formę wsparcia dla polskich rodzin a mianowicie „Bon turystyczny", z uwagi na dużą 
liczbę zapytań jakie kierują mieszkańcy Gminy. Jak poinformowała Pani Kierownik, 
rodzina która otrzymuje świadczenie wychowawcze będzie mogła otrzymać bon 
turystyczny, który wyniesie jednorazowo 500 zł na każde dziecko do 18 r. życia oraz 
jedno dodatkowe świadczenie w formie uzupełnienia bonu, w wysokości 500 zł dla 
dzieci z orzeczeniem o niepełnosprawności. Bon można otrzymać po zarejestrowaniu 
się na Platformie Usług Elektronicznych Z U S ( P U E ZUS) , podobnie jak 500+. Może 
on zostać wykorzystany do końca marca 2022 roku. 

Następnie RM przystąpiła do rozpatrywania kolejnych projektów uchwał 
przygotowanych na XXIII sesję RM. Przewodnicząca RM udzieliła głosu radnemu 
Mariuszowi Arendarskiemu - Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przedstawił on opinię oraz stanowisko jakie zajęła komisja po posiedzeniu w dniu 29 
lipca br. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Barbary Marczewskiej zam. w Szydłowie 
na Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów, w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym 
wydanym przez Wojewodę Świętokrzyskiego. Komisja zaopiniowała o uznanie za 
zasadne skargi z dnia 4 maja 2020 r. Pani Barbary Marczewskiej zam. w Szydłowie 
na Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów w zakresie nie udzielenia odpowiedzi na 
złożony wniosek z dnia 21.10.2019 r. Pozostałą część skargi uznać za bezzasadną 
albowiem dotyczy żądania sfinansowania z budżetu gminy założenia lampy 
oświetlenia ulicznego na wysokości posesji nr 43 przy ul. Kieleckiej w Szydłowie. 
Radny M. Arendarski wyjaśnił, iż w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, 
została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na 
skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ 
właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko 
z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania skarżącego. 
W nowej uchwale zostały uzupełnione braki formalne i prawne, które zostały 
zarzucone przy uchyleniu poprzedniej uchwały przez organ nadzorczy. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona - 14 głosów „za", 1 głos „wstrzymuję się" 

UCHWAŁA Nr XXIII/139/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 



Następnie Przewodnicząca RM przedstawiła kolejny projekt uchwały dotyczący 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie miejscowości Jabłonica na terenie gminy 
Szydłów. Głos w tej sprawie zabrał p.o. kierownika Referatu Inwestycji i Gospodarki 
Przestrzennej Pan Janusz Machnik. Poinformował on, że zmiany będą dotyczyły 
przeznaczenia działek znajdujących się w miejscowości Jabłonica. W chwili obecnej 
są to działki o przeznaczeniu do zabudowy rolniczej, a docelowo mają być 
wprowadzone zmiany, aby można było w szczególności umożliwić realizację na 
wskazanym terenie, terenu zieleni urządzonej wraz z towarzyszącymi urządzeniami 
sportowymi i rekreacyjnymi. Pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie 
było i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 5 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXIII/140/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Ostatni projekt uchwały dotyczył zmiany Uchwały Nr XLVI I I / 301 / 2018 Rady Gminy 
Szydłów z dnia 30 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielania i rozliczania dotacji 
udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Szydłów oraz trybu kontroli 
prawidłowości pobrania i wykorzystywania tych dotacji oraz terminu i sposobu ich 
wykorzystania, a w szczegółowości dostosowanie Zał. Nr 3 do wymogów 
określonych przez ustawę z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań 
oświatowych. Zmianę przedstawiła i omówiła Pani Skarbnik Gminy, która nakreśliła iż 
w załączniku Nr 3 został uwzględniony podział przy składaniu informacji z rozliczenia 
dotacji otrzymanych z Gminy Szydłów dla publicznych/niepublicznych przedszkoli ze 
wskazaniem na dzieci pełnosprawne i niepełnosprawne. Stowarzyszenie prowadzące 
Punkty Przedszkolne w Potoku i w Solcu, złożyło informację, że od września br. 
w ich zajęciach będzie brało udział dziecko niepełnosprawne. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 5 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXIH/141/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 7. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił pan Andrzej Tuz - Burmistrz 
Miasta i Gminy i powiedział, że: 
- drogi, o których napomniała Pani Przewodnicząca zostaną jak najszybciej 

wykoszone. Burmistrz skontaktuje się również ponownie z Wójtem Gminy Gnojno 
i poprosi o jak najszybsze załatwienie sprawy związanej z uporządkowaniem drogi 
od Grabek Małych w kierunku Solca, 

- w odpowiedzi na interpelację radnego Zbigniewa Głogowskiego, oznajmił, że 
wielokrotnie sprawa remontu nawierzchni drogi ul. Soleckiej była poruszana na 
spotkaniach z Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego, jednakże środki, które 
miały być przeznaczone na te inwestycje zostały rozdysponowane na 
sfinansowanie walki z koronawirusem. Jednakże sprawa ta będzie na pewno często 
poruszana przez Burmistrza aby wspomniane środki znalazły się dla naszej gminy, 
tak aby w przyszłym roku remont tego odcinka zakończył się; pod uwagę brany jest 
również remont drogi Szydłów - Raków i związku z tym będą prowadzone rozmowy 



wspólnie z Panem Wójtem Gminy Raków, 
- zgłoszenie w sprawie lamp w miejscowości Rudki Małe będzie zrealizowane 

najszybciej jak to tylko możliwe. 

Ad. 8. 

W kolejnym punkcie obrad głos zabrała Pani Przewodnicząca Katarzyna Skuza 
i złożyła podziękowania w imieniu swoim i mieszkańców dla Pana Burmistrza oraz 
Radnych za przeznaczenie środków na budowę nowego mostu w Solcu Starym na 
rzece Radni. Następnie Pan Burmistrz wspomniał o podpisanej umowie 
z Wojewodą Świętokrzyskim związanej z termomodernizacją Szkoły Podstawowej 
w Szydłowie. Projekt ten opiewa na kwotę 1 min 367 tys. zł. i w 95% zostanie 
sfinansowany ze środków zewnętrznych. Poprosił również Pan Burmistrz 
mieszkańców Gminy Szydłów o terminowe stawianie się w wyznaczonych miejscach, 
zgodnie z harmonogramem w związku z podpisywaniem protokołów z szacowania 
szkód spowodowanych przymrozkami wiosennymi. Wspomniał również o rozbudowie 
Centrum Aktywności Lokalnej w Potoku gdzie trwają obecnie intensywne prace. 
Burmistrz zaprosił do wzięcia udziału wraz z całymi rodzinami w organizowanym 15 
sierpnia br. po raz pierwszy w Szydłowie, a konkretnie na Lisim Kamieniu koło 
Szydłowa wydarzeniu sportowym pod nazwą „Królewskie Cross Country". 

Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że porządek obrad sesji został 
w pełni zrealizowany i dokonała zamknięcia obrad XXIII sesji Rady Miejskiej 
w Szydłowie. 

Protokołowała, , ( , 

Beata Nowińska 


